
Protokół Nr 11/15

z  posiedzenia  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Sportu,  które  odbyło  się  w  dniu
05.11.2015r. godz. 9,30 sala nr 4 Urzędu Miejskiego w Pabianicach 

Posiedzeniu przewodniczyła Katarzyna Miękina – Przewodnicząca ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności (zał. nr 1).

Porządek obrad :

1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad i protokołu Nr 10/15 z 22.09.2015r.
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic
na 2015 rok – proj. Nr 5.
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic
na 2015 rok – proj. Nr 8.
4. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  miasta  Pabianic
na 2015 rok – proj. Nr 11.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic
na 2015 rok – proj. Nr 12.
6. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  miasta  Pabianic
na 2015 rok – proj. Nr 16.
7. Sprawy różne:
• prośba  Rady  Sportu  przy  Prezydencie  Miasta  Pabianic  o  zapisanie  dotacji
na wsparcie działalności klubów sportowych w projekcie budżetu miasta na 2016r.;
• sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych w Gminie Miejskiej Pabianice w roku
szkolnym 2014/2015 – wszyscy radni otrzymali 20.10.2015r.;
•prośba  Państwowej  Wyższej  Szkoły  Muzycznej  I  i  II  stopnia  w  Pabianicach
o rozważenie możliwości wsparcia działań szkoły w zakresie organizacji konkursów
i innych imprez muzycznych dla dzieci i młodzieży poprzez dofinansowanie kosztów
organizacyjnych imprez i ujęcie ich w planie finansowym na rok 2016.
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Ad.1
Informacja nt. przyjęcia porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Miękina zapytała czy są uwagi do porządku.
Nie było, przyjęto.

Przewodnicząca Komisji  Katarzyna Miękina  zapytała  czy są uwagi  do protokołu
z posiedzenia komisji Nr 10/15 z 22.09.2015r.
Nie było, przyjęto.

Ad.2
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  Pabianic
na     2015 rok – proj. nr 5     (zał. nr 2) 

Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła projekt uchwały nr 5 – dot. kwoty 592.405zł.
Po  dokonaniu  analizy  planu  wydatków  za  III  kwartały  br.  zaszła  konieczność
dokonania korekt  w  zaplanowanych  dotacjach  dla  przedszkoli  i  szkól
niepublicznych.  Korekty  podyktowane  są zmniejszeniem  liczby  dzieci
uczęszczających do tych placówek. Oszczędności  środków finansowych pojawiły
się  również  w  planie  kosztów dowozu  dzieci  niepełnosprawnych  do  szkół oraz
w środkach  przeznaczonych  na  stypendia.  Wobec  powyższego  można  urealnić
środki finansowe  przeznaczone  na  wynagrodzenia  dla  pracowników przedszkoli
i gimnazjów.

Głosowanie:  za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały – 8,  przeciw -  0,
wstrzymało się - 0. Przyjęto.

Ad.3
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  Pabianic
na     2015 rok – proj. n  r 8     (zał. nr 3) 

Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła  projekt uchwały nr 8.  Przedłożony projekt
uchwały dotyczy zmian planu wydatków po dokonanej analizie wykonania budżetu
za  III  kwartały.  Zmiany  obejmują  następujące  wydziały:  Wydział  Gospodarki
Nieruchomościami:  zmniejszenie  450.000  zł  -  oszczędności  w  grupie  wydatków
bieżących  z  tytułu  niższych  kosztów:  opłat  notarialnych,  ogłoszeń  prasowych,
ekspertyz  i  opinii  związanych  z  oszacowaniem  nieruchomości,  podatku  od
nieruchomości;  Wydział Budżetu i Finansów: zmniejszenie 900.000 zł - uwolnienie
planu z tytułu rozliczenia poręczeń i gwarancji (MZK, ZWiK), zmniejszenie 44.500 zł
-  częściowe  uwolnienie  planu  rezerwy  ogólnej;  Kancelaria  Prezydenta  Miasta:
zmniejszenie 30.000 zł - w grupie wydatków inwestycyjnych (rezygnacja z zakupu
UPS);  Wydział Edukacji Kultury i Sportu:  zwiększenie 879.500 zł w tym: Placówki
oświatowe - 653.000 zł energia cieplna, 197.000 zł, wynagrodzenia z pochodnymi,
14.500 zł. awaria instalacji wodnej (Przedszkole Nr 14), Muzeum - 15.000 zł dotacja
podmiotowa; Wydział Spraw Społecznych i Gospodarczych: zwiększenie 103.000 zł
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-  z  przeznaczeniem  na  realizację  współfinansowania  pobytu  dzieci  z  Miasta
Pabianic  w  placówkach  opiekuńczo-wychowawczych  i  rodzinach  zastępczych,
przeniesienie kwoty 65.000 zł między działami w wydziale z przeznaczeniem na
działalność  bieżącą  placówki  Dom  Dzienny  „  Senior-Wigor";  Zespół  Inżyniera
Miasta:  zwiększenie 1.024.000 zł, w tym: 994.000 zł realizacja działań w zakresie
lokalnego  transportu  zbiorowego,  utrzymania  i  konserwacji  sieci  kanalizacji
deszczowej i oświetlenia, 30.000 zł wydatki inwestycyjne (budowa nowych wpustów
ulicznych-podłączenie  wpustu  deszczowego  w  ul.  Willowej  do  kanalizacji
deszczowej w ul. Warszawskiej; Miejskie Centrum Pomocy Społecznej: zwiększenie
97.000 zł  -  obejmuje grupę wydatków bieżących i  dotyczy odpłatności  za pobyt
podopiecznych  w  Domach  Pomocy  Społecznej.  Dla  sfinansowania  powyższych
zmian wprowadza się kwotę wolnych środków w wysokości 679.000 zł.

Głosowanie:  za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały – 8,  przeciw -  0,
wstrzymało się - 0. Przyjęto.

Ad.4
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2015
rok – proj. nr   11     (zał. nr 4) 

Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła projekt uchwały nr 11 – dot. kwoty 27.000,75
zł. Projekt ERASMUS+ (umowa nr 2015-1-PL01-KA219-016502_1 z dnia 1.09.2015
r.) realizowany jest przez Gimnazjum nr 1 w Pabianicach. Jest to projekt współpracy
międzynarodowej  w  dziedzinie  edukacji.  Realizacja  obejmuje  lata  2015  -  2018.
Partnerami projektu  są  szkoły  z  Norwegii,  Turcji,  Włoch,  Grecji,  Hiszpanii
i Portugalii.  Tematyka projektu związana jest  z szeroko pojętym zdrowym stylem
życia i zdrowym odżywianiem. Systematyczne spotkania grupy partnerskiej będą
obejmowały  zajęcia  warsztatowe  oraz wymianę  doświadczeń  między  uczniami
różnych narodowości.

Głosowanie:  za  pozytywnym zaopiniowaniem projektu  chwały  –  8,  przeciw  -  0,
wstrzymało się – 0. Przyjęto.

Ad.5
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  Pabianic
na     2015 rok – proj. n  r 12     ( zał. nr 5)

Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła projekt uchwały nr 12 – dot. kwoty 20.515,60
zł.  Powyższe  zmiany  dotyczą  konieczności  realizacji  zadań  wymagających
stosowania specjalnej  organizacji  nauki  i  metod  pracy  w  ramach  rozdziałów
klasyfikacji budżetowej 80149 i 80150. Zgodnie z art. 32 ustawy okołobudżetowej
z 5.12.2014  r.  każda  jednostka samorządu  terytorialnego  w  roku  2015  musi
ponieść wydatki na zadania związane z kształceniem specjalnym dzieci i młodzieży
w  wysokości  nie  mniejszej,  niż  kwota  części oświatowej  subwencji  ogólnej
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przekazana jest  na  ten  cel.  Zmiana  liczby  dzieci uczęszczających do  placówek
niepublicznych  i  posiadających  orzeczenie  o  potrzebie kształcenia  specjalnego
wymaga aktualizacji planu dotacji dla tych placówek.

Głosowanie:  za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały – 8,  przeciw -  0,
wstrzymało się - 0. Przyjęto.

Ad.6
Zaopiniowanie projektu uchwały   w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2015
rok – proj. Nr 16     ( zał. nr 6) 

Skarbnik Miasta Anna Łosiak omówiła projekt uchwały nr 16 – dot. kwoty 77.302,91
zł.  Zwiększenie planu dochodów i wydatków następuje w związku z podpisaniem
następujących  porozumień:  Porozumienie  Nr  2/2015 Zarządu  Powiatu
Pabianickiego  z  dnia  9  października  2015  r.  w  sprawie  zimowego  utrzymania
dróg powiatowych na terenie miasta Pabianice - 60.000 zł; Porozumienia podpisane
przez  Miasto  Pabianice  z  5  Gminami,  ustalające  zasady  współfinansowania
międzygminnych punktów katechetycznych do których na religie uczęszczają dzieci
będące  uczniami  szkół,  dla  których  niżej  wymienione  gminy  są  organem
prowadzącym: Gmina Pabianice, Gmina Konstantynów Łódzki, Gmina Łask, Gmina
Ksawerów,  Gmina  Zelów.  Po  stronie  wydatków  środki  będą  przeznaczone
na wynagrodzenia  nauczycieli  religii  jak  i  wydatki  związane  z  prowadzeniem,
rozliczaniem  i  administrowaniem  tychże  punktów  -  15.362,91  zł;  Porozumienie
Nr 2/PAI/2015  z  dnia  27.08.2015  r.  w  sprawie  organizacji  Prac  Społecznie
Użytecznych w ramach Programu Aktywizacji i Integracji - 1940 zł. Są to prace dla
5 osób bezrobotnych  bez  prawa  do  zasiłku  zamieszkałych  na  terenie  miasta
Pabianic zarejestrowanych w Powiatowym Urzędzie Pracy w Pabianicach.

Głosowanie:  za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały – 8,  przeciw -  0,
wstrzymało się - 0. Przyjęto.

Ad.7
Sprawy różne:
• prośba  Rady  Sportu  przy  Prezydencie  Miasta  Pabianic  o  zapisanie  dotacji
na     wsparcie działalności klubów sportowych w projekcie budżetu miasta na 2016r.
(zał. nr 7)

Radny  Tadeusz  Feliksiński  przypomniał,  że  Rada  Sportu  prosi  o  przekazanie
w budżetu  miasta  kwoty  600  tys.  zł.  na  wsparcie  działalności  oraz  kontynuację
przyznawania  stypendiów  i  nagród  sportowych  w  kwocie  100  tys.  zł.  Ta  druga
pozycja  to  ponowienie  i  kontynuacja  tego  co  było  zrealizowane  w  tym  roku
i co zostało  bardzo  pozytywnie  odebrane  przez  wszystkie  środowiska  związane
ze sportem  w  Pabianicach.  Stypendia  i  nagrody  sportowe  dla  sportowców
i trenerów były przyznawane w latach 2009-2010. Potem przez 4 lata 2011-2014
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nie było tego i wznowienie w zeszłym roku to bardzo cenna rzecz i Rada Sportu
prosi  o  powtórzenie  tych  kwot  a  nie  ich  zwiększenie.  Jeśli  chodzi  o  dotacje
na działalność   Rada  Sportu  występuje  o  600  tysięcy  zł;  zwiększenie  tej  kwoty
może być związane z tym, że Pan Prezydent w zeszłym roku nalegał, aby z tych
środków  wyodrębnić  większą  kwotę  na  te  dyscypliny,  które  jego  zdaniem
bardziej promują  Pabianice  tj.  drużynę  koszykówki.  Gdyby  było  to  zwiększenie
to Rada Sportu mogłaby w tym kierunku iść.  Poinformował też,  że Rada Sportu
przygotowuje się do opracowania strategii rozwoju sportu (na prośbę Prezydenta
Miasta  -  poprzednia  była  opracowana  dawno).  Poprosił  o  pozytywne  poparcie
wniosku Rady Sportu.

Skarbnik  Miasta  Anna  Łosiak  poinformowała,  że  budżet  jest  w  trakcie
przygotowywania, rozpatrywane są wszystkie wnioski które wpływają, stanowisko
będzie zajęte przez Pana Prezydenta kiedy budżet będzie złożony Radzie.
 
Komisja przyjęła pismo Rady Sportu do wiadomości.

• sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych w Gminie Miejskiej Pabianice w roku
szkolnym 2014/2015 (zał. nr 8) – wszyscy radni otrzymali 20.10.2015r.

Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Waldemar  Boryń  wskazał,
że każdego  roku  do  końca  października  przedstawiane  jest  takie  zestawienie,
które zawierać ma działania podejmowane w zakresie szeroko rozumianej oświaty,
ze szczególnym uwzględnieniem wyników sprawdzianów i egzaminów. 

Radny  Tadeusz  Feliksiński  wskazał,  że  brakuje  informacji  o  zwiększeniu  zadań
takich jak nauczenie historii,  języka polskiego czy przedmiotów ścisłych, a także
informacji  o  wynikach  z  poszczególnych  przedmiotów.  Nie  wiadomo,  w  których
szkołach podstawowych i gimnazjach jest lepsza część matematyczno-przyrodnicza
a w których część humanistyczna.

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Waldemar Boryń wskazał, że trzeba
wziąć  pod  uwagę  nie  sam wynik  końcowy  sprawdzianu  czy  egzaminu  ale  tzw.
wartość dodaną. Przez kilka lat próbowano porównywać z czym uczeń wychodzi
ze szkoły podstawowej, a jaki jest jego wynik egzaminu po gimnazjum czyli co się
udało  z  dziećmi  przez  te  trzy  lata  zrobić  i  dopiero  wtedy  można  powiedzieć,
która szkoła  jest  lepsza,  czyli  ocenić  gdzie  jest  największy  przyrost  wiedzy
i umiejętności.  Wyłonienie  poszczególnych  przedmiotów  jest  trudne,  bo  teraz
sprawdza  się  umiejętności  (a  nie  sprawdza  konkretnie  wiedzę  z  danego
przedmiotu)  np.  umiejętność  czytania  ze  zrozumieniem,  wykorzystanie  wiedzy
w praktyce, a to jest sprawdzane na różnych przedmiotach.

Radny Tadeusz Feliksiński zauważył, że przydałaby się tabela informująca o tym
jaka  część  nauczycieli  w  tej  grupie  ma  stopień  nauczyciela  dyplomowanego,
mianowanego, kontraktowego i stażysty.
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Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Waldemar Boryń wskazał, że można
taką  informację  przygotować.  Poinformował  też,  że  w zaokrągleniu  około  90  %
nauczycieli  ma  tytuł  nauczyciela  dyplomowanego  i  mianowanego  z  przewagą
nauczycieli  dyplomowanych.  Nauczycieli  stażystów w skali  roku jest  od kilku do
kilkunastu, kontraktowych podobnie. 

Komisja przyjęła pismo Rady Sportu do wiadomości.

•prośba  Państwowej  Wyższej  Szkoły  Muzycznej  I  i  II  stopnia  w  Pabianicach
o     rozważenie możliwości wsparcia działań szkoły w zakresie organizacji konkursów
i innych imprez muzycznych dla dzieci i młodzieży poprzez dofinansowanie kosztów
organizacyjnych imprez i ujęcie ich w planie finansowym na rok 2016 (zał. nr 9)

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Aleksandra  Jarmakowska  –  Jasiczek  powiedziała,
że w  tym  przypadku  będzie  taka  sama  odpowiedź  jak  udzielona  przy  okazji
rozpatrywania  wniosku  Rady  Sportu  (budżet  w  trakcie  przygotowywania,
rozpatrywane są wszystkie wnioski które wpływają, stanowisko będzie zajęte przez
Pana Prezydenta kiedy budżet będzie złożony Radzie)

Komisja  przyjęła  pismo  Państwowej  Wyższej  Szkoły  Muzycznej  w  Pabianicach
do wiadomości Komisji.

Nagranie CD – zał. Nr 10
Na tym zakończono posiedzenie o godz. 10.00.

Protokółowała: Przewodniczyła:

      Magdalena Witkowska Katarzyna Miękina 
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